



JOINT NEWS RELEASE

Saskatchewan RCMP is partnering with Métis Nation – Saskatchewan to raise the Métis Nation flag on Louis Riel Day in Regina and Saskatoon

2020-11-16

2:45 p.m.

Saskatchewan RCMP and Métis Nation – Saskatchewan (MN-S) worked together to organize ceremonies to raise the Métis Nation flag simultaneously in front of Saskatchewan RCMP Headquarters in Regina and the Saskatoon RCMP Building in Saskatoon on Louis Riel Day.

At 8 a.m. sharp this morning, right in the heart of the Saskatchewan RCMP's operations, Saskatchewan RCMP officers raised the Métis Nation flag to the sound of the Métis national anthem.

In Regina, the Métis Nation flag replaced the Saskatchewan RCMP ensign and joined the Canada and Saskatchewan flags in front the Saskatchewan RCMP Headquarters. In Saskatoon, the Métis Nation flag replaced the Saskatchewan RCMP ensign and joined the Canada flag in front of the Saskatoon RCMP Building on Brand Place.

The flag raising ceremonies included prayers from Métis Nation – Saskatchewan Western Region 3 Regional Director Wendy Gervais in Regina and Elder Norman Fleury in Saskatoon as well as brief statements about the enduring relationship between Métis Nation – Saskatchewan and Saskatchewan RCMP.

Saskatchewan RCMP Acting Commanding Officer Alfredo Bangloy said, “It is with great pleasure that we cherish our longstanding relationship with the Métis Nation and promise to continue strengthening it. Even though it is honouring Louis Riel’s death that brings us here together today, I choose to honour his life, which he dedicated to ensuring the continuation of the Métis people and, in doing so, ensuring our future relationship with you. By raising the Métis Nation flag, on Saskatchewan Louis Riel Day, we wish to recognize the existence of the Métis as a Nation, the existence of Métis Nation-Saskatchewan as a government for Métis citizens, and to celebrate the future of the Métis Nation. “

Métis Nation – Saskatchewan President Glen McCallum said, “Riel believed he acted honestly and that the time will come when the people of Canada will see and acknowledge that. The heroic stand Riel and his people took in Batoche for recognition, self-determination, and self-governance is still alive and well today. We continue to strengthen our relationship with the Saskatchewan RCMP and all our working partners. The rights Riel fought for and believed in have not been forgotten and we will continue to progress with preserving our identity, culture, values and language.”



The raising of the Métis Nation flag is becoming a tradition for Saskatchewan RCMP. Saskatchewan RCMP has been raising the Métis Nation flag on Louis Riel Day at Saskatchewan RCMP Headquarters since 2017 to recognize the contributions Louis Riel made to our country and our longstanding relationship with the Métis Nation.

The Métis Nation flags will fly in front of these RCMP buildings all week.

Six pictures of the flag raising ceremonies are attached.

-30-

Media inquiries:

Saskatchewan RCMP Media Relations

639-625-3605

Métis Nation – Saskatchewan Communications

306-850-1670

COMMUNIQUÉ DE PRESSE CONJOINT

La GRC de la Saskatchewan s'associe à la Nation métisse de la Saskatchewan pour hisser le drapeau de la Nation métisse à l'occasion de la Journée Louis Riel à Regina et à Saskatoon

2020-11-16

14 h 45

La GRC de la Saskatchewan et la Nation métisse de la Saskatchewan ont collaboré pour organiser des cérémonies visant à hisser simultanément le drapeau de la Nation métisse devant le quartier général de la GRC de la Saskatchewan à Regina et l'édifice de la GRC de Saskatoon à l'occasion de la Journée Louis Riel.

À 8 heures précises ce matin, au cœur des opérations de la GRC de la Saskatchewan, des policiers de la GRC de la Saskatchewan ont hissé le drapeau de la Nation métisse au son de l'hymne national métis.

À Regina, le drapeau de la Nation métisse a remplacé le drapeau de la GRC de la Saskatchewan pour se trouver aux côtés des drapeaux canadien et saskatchewanais devant le quartier général de la GRC en Saskatchewan. À Saskatoon, le drapeau de la Nation métisse a remplacé le drapeau de la GRC de la Saskatchewan et se trouve depuis aux côtés du drapeau canadien devant l'édifice de la GRC de Saskatoon, sur Brand Place.

Les cérémonies de levée des drapeaux ont inclus des prières prononcées par la directrice régionale de la Région de l'Ouest 3 de la Nation métisse de la Saskatchewan Wendy Gervais à Regina et par l'Ancien Norman Fleury à Saskatoon ainsi que de brèves déclarations sur la relation durable qu'entretiennent la Nation métisse de la Saskatchewan et la GRC de la Saskatchewan.

Le commandant par intérim de la Saskatchewan Alfredo Bangloy a déclaré : « C'est avec grand plaisir que nous chérissons notre relation de longue date avec la Nation métisse et que nous promettons de continuer à la renforcer. Bien que ce soit la mort de Louis Riel qui nous réunisse ici aujourd'hui, je choisis d'honorer sa vie, qu'il a consacrée à assurer la continuation des peuples métis, et, ce faisant, à assurer notre relation future avec vous. En hissant le drapeau de la Nation métisse, à l'occasion de la Journée Louis Riel en Saskatchewan, nous souhaitons reconnaître l'existence des Métis en tant que nation, l'existence de la Nation métisse de la Saskatchewan en tant qu'un gouvernement pour les citoyens métis ainsi que célébrer l'avenir de la nation métisse. »

Le président de la Nation métisse de la Saskatchewan Glen McCallum a déclaré : « Riel était convaincu de l'honnêteté de ses actes et qu'ils seraient reconnus un jour par les Canadiens. La position héroïque de Riel et de son peuple à Batoche en faveur de la reconnaissance, de l'autodétermination et de l'autogouvernance est toujours bien vivante aujourd'hui. Nous continuons de renforcer nos liens avec la GRC de la Saskatchewan et

tous nos partenaires. Les droits revendiqués par Riel n'ont pas été oubliés et nous continuerons de progresser pour préserver notre identité, notre culture, nos valeurs et notre langue. »

La levée du drapeau de la Nation métisse est en voie de devenir une tradition à la GRC de la Saskatchewan. La GRC de la Saskatchewan hisse le drapeau de la Nation métisse à l'occasion de la Journée Louis Riel au quartier général de la GRC de la Saskatchewan depuis 2017 pour souligner les contributions de Louis Riel à notre pays et la relation de longue date qu'entretiennent la GRC et la Nation métisse.

Les drapeaux de la Nation métisse flotteront devant ces édifices de la GRC pendant toute la semaine.

Six photos des cérémonies de levée du drapeau sont jointes.

-30-

Demandes de renseignements des médias :

Relations avec les médias de la GRC de la Saskatchewan

639-625-3605

Communications de la Nation métisse de la Saskatchewan

306-850-1670

RCMP-GRC



ROYAL CANADIAN MOUNTED POLICE • GENDARMERIE ROYALE DU CANADA



Royal Canadian Mounted Police
Gendarmerie royale du Canada

Canada

RCMP-GRC



ROYAL CANADIAN MOUNTED POLICE • GENDARMERIE ROYALE DU CANADA



RCMP-GRC



ROYAL CANADIAN MOUNTED POLICE • GENDARMERIE ROYALE DU CANADA



Royal Canadian Mounted Police
Gendarmerie royale du Canada

Canada

RCMP-GRC



ROYAL CANADIAN MOUNTED POLICE • GENDARMERIE ROYALE DU CANADA

